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Szóbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszternek

,,Miért nem enyhíti a Kormány a patikába járók terheit?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom!

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon, az Európában elterjedt szokástól eltérően, a betegek erőn felül kell,
hogy saját zsebükből finanszírozzák gyógyszerkiadásaikat. Hazánkban mindez a krónikus
betegeknek, az idős korosztálynak, valamint a gyermekeket nevelőknek a legnagyobb teher. Az
is világosan látszik, hogy ez a három csoport anyagilag is az egyik legkiszolgáltatottabb: az
átlag nyugdíjak, a gyermekvállalással és neveléssel megugró kiadások mind gyakrabban
teremtenek olyan helyzetet, hogy a gyógyszereket csak nagy anyagi erővállalás vagy aránytalan
teher mellett tudják kiváltani, és más szükségszerű kiadások elől vonják el a fedezetet.

Hogy mennyire kitett a gyógyszerek magas árának és a mögötte meghúzódó alacsony
állami támogatási szintnek a legidősebb korosztály, azt jól mutatja, hogy a hazai támogatott
gyógyszerek több mint felét a 65 év feletti korosztály váltja ki patikákban és emellé minden
bizonnyal a legnagyobb volumenben vásárolják a vény nélkül kapható készítményeket is.

Az állami támogatás alacsony szintje tehát arra kényszeríti az idősebbeket, hogy
nagyobb mértékben fizessék gyógyszereiket saját zsebükből, mint a környező államok lakosai.

. . .

A kimutatások szerint a legidősebb korosztályok évente egy havi átlagnyugdíjat kénytelen
költeni gyógyszerre, így kiadásuk -csak gyógyszerre - messze meghaladja a 100.000 forintot
évente.



Tisztelt Miniszter úr!
Mindezekre tekintettel kérem, hogy az alábbi kérdésekre szíveskedjék választ adni:

Mikor fogja a Kormány megváltoztatni a gyógyszertámogatási rendszert, úgy hogy az
kedvezőbb legyen a 65 év feletti korosztály, a gyermekeket nevelő családok és a

krónikus betegek számára?
A családok évében miért nem segíti a Kormány a gyógyszerártámogatási rendszer
átalakításával a gyermekeket nevelő családokat, akik köztudottan gyakrabban és
nagyobb tömegben fogyasztanak drága és vényköteles gyógyszereket, mint más

társadalmi rétegek?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 18.

Tisztelettel,


